
  

   

   

 

  

     
  

    
 

  
 

      
  

  
   

 

 

 
 

   
     

   
  

  
  

 
  

     
 

 

  
  

Bestyrelsesmøde nr. 96, d. 9. okt. 2018 
Pkt.5. Bilag 3 KØBENHAVNS  UN IV E R S I T  E T  

I N S T I T U T  F O R  F Ø D E V A R  E - O G  R E S S O U R C E Ø K O N OM I  

Dekan John Renner Hansen  

4. APRIL  2017 

DIR +45 44 55 14 30 
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REF: PEJ 

Re.: Anbefaling  fra IFROs bestyrelse  vedr. fremtidig funktion  

Bestyrelsen for Institut for Fødevare- og Ressourceøkonomi (IFRO) har på sit 
møde den 7. marts 2017 diskuteret bestyrelsens funktion og rolle i forhold til den 
udvikling, instituttet har været igennem, og særligt i forhold til den nye styring af 
myndighedsområdet. De nye rammeaftaler om forskningsbaseret 
myndighedsbetjening mellem universiteterne og Miljø- og Fødevareministeriet 
betyder, at beslutninger om myndighedsaftalernes strategi, arbejdsprogram, budget 
og rapportering finder sted inden for de retningslinjer og i de fora, der er beskrevet 
i rammeaftalerne og tilhørende bilag, herunder ydelsesaftaler. 

Bestyrelsen finder, at udviklingen på en række væsentlige punkter har ændret 
grundlaget for bestyrelsens rolle. Bestyrelsen har derfor følgende to indstillinger til 
KU: 

- Bestyrelsen for IFRO nedlægges ved førstkommende lejlighed 

- Der etableres et rådgivende panel for IFRO, der sikrer og forbedrer samspillet 
mellem IFROs forskere og erhverv og interessenter 

Bestyrelsen har diskuteret vedlagte forslag til kommissorium for et rådgivende 
panel og ser følgende styrker i det: Det giver mulighed for et bredere netværk 
mellem IFROs forskere, erhvervslivet, interessenter og offentlige myndigheder; det 
sætter fokus på debatter og formidling om faglige emner, som giver god synergi 
med forskningen og skaber værdi; det giver mulighed for dynamisk at invitere 
eksterne folk ind til workshops og arrangementer, så det skaber større værdi; tid 
brugt på organisatoriske og administrative forhold reduceres, og rammerne om 
panelets arbejde er i overensstemmelse med det, panelet bruger sin tid på. 

Vi ser frem til at høre dekanens syn på dette og håber, at dekanen vil arbejde for at 
implementere anbefalingerne under hensyn til de vedtægter, der regulerer dette. 

Med venlig hilsen 

Poul Erik Jørgsen 
Bestyrelsesformand, Institut for Fødevare- og Ressourceøkonomi 
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